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У сфері впливу Атомпрофспілки перебувають підприємства Міненерговугілля України, Мінприроди, Мінохорони здоров’я України тощо     http://www.atomprofspilka.info

НА ЗАСАДАХ ДОВІР’Я, ВЗАЄМОДІЇ І ПІДТРИМКИ АНОНС: ЗВІТИ І ВИБОРИ У ПРОФСПІЛЦІ

• 24 січня у ВП «Южно-Українська АЕС» відбулися дві конфе-
ренції: трудового колективу та профспілкова звітно-виборна. У
перебігу першої підбивали підсумки виконання Колективного
договору між адміністрацією та трудовим колективом ДП НАЕК
«Енергоатом» за 2016 рік, а також йшлося про основні завдання
та перспективи 2017-го.

Під час зборів 235 делегатів від цехів і підрозділів ВП ЮУАЕС
заслухали доповідь генерального директора підприємства
Володимира Лісніченка про виконання колдоговору за 2016 рік,
у тому числі про виконання кошторису витрат на охорону праці
та здоров’я, на розвиток соціальної сфери тощо.

Під час профспілкової звітно-виборної конференції було
заслухано звіти голови профкому ВП ЮУАЕС Володимира
Лещотного про роботу за 5 років і ревізійної комісії — за
минулий рік.

• 26 січня відбулися одразу дві знакові для Запорізької АЕС
події — конференція трудового колективу атомної станції і звіт-
но-виборна профспілкова конференція. Головними питаннями
порядку денного було виконання Колективного договору за 2016
рік і обговорення його проекту на 2017-й, а також вибори лідера
профспілкової організації Запорізької АЕС. 

На конференції трудового колективу коротку доповідь зро-
бив генеральний директор ЗАЕС Олександр Остаповець. Він
підбив основні підсумки минулого року і окреслив плани на май-
бутнє.

Цього ж дня відбулася звітно-виборна конференція проф-
спілкового комітету. Після звіту представників постійних комісій
профкому по різних напрямах діяльності з доповіддю виступив
голова профкому ЗАЕС Микола Захаров.

• 2 лютого на Хмельницькій АЕС відбулися конференція тру-
дового колективу та звітно-виборна конференція первинної
профспілкової організації станції.

Делегати від трудових колективів заслухали звіт про вико-
нання показників діяльності Хмельницької АЕС за 2016 рік відпо-
відно до зобов’язань, передбачених Колективним договором
ДП НАЕК «Енергоатом», який представив генеральний директор
Хмельницької АЕС Микола Панащенко.

На звітно-виборній профспілковій конференції було пред-
ставлено звіт голови профкому Михайла Гука про роботу
профспілкового комітету Хмельницької АЕС за період з люто-
го 2012-го по лютий 2017 року.

• 3 лютого у ВП «Рівненська АЕС» відбулися конферен-
ція трудового колективу та звітно-виборна профспілкова
конференція.

Делегати конференції, заслухавши інформацію генераль-
ного директора ВП «Рівненська АЕС» Павла Павлишина та
голови профспілкового комітету РАЕС Івана Мельника,
визнали Колективний договір за 2016 рік виконаним, окрім
пунктів 5.2, 5.3 та 5.20, які виконано частково.

• Відбулася звітно-виборна конференція Східної об’єднаної
організації профспілки. Головні питання порядку денного — звіт
про роботу за період з 2012-го по 2016 рік і вибори керівних
органів на наступний період.

У своїй доповіді голова Східної об’єднаної організації проф-
спілки Борис Філіппов наголосив, що головними напрямами
роботи були питання, що торкалися соціально-економічної
ситуації у країні і на підприємствах, скорочення чисельності пра-
цівників, дотримання законодавства про працю і охорону праці,
надання матеріальної та благодійної допомоги, оздоровлення
працівників і членів їхніх сімей.

(Докладніше про перебіг цих зібрань — у наступному номері)

У первинних і об’єднаних організаціях
Атомпрофспілки України триває
звітно-виборна кампанія

ПІД ПОТУЖНИМ КРИЛОМ ПРОФСПІЛКИ

Вместе решать
сложные вопросы
(Из доклада на конфе-

ренции Председателя Атом-
профсоюза Украины Вале-
рия МАТОВА):

— Прежде всего хочу
поздравить делегатов кон-
ференции со знамена-
тельной датой, которую от-
мечает наш Профсоюз —
25-летием со дня создания
Атомпрофсоюза Украины.

23–24 января 1992 го-
да состоялся I-й учреди-
тельный Съезд, на котором
было принято историчес-
кое решение о создании
Профсоюза работников
атомной энергетики и про-
мышленности Украины.

За это время Атомпроф-
союз прошел путь от своего
становления до серьезного
организационно-финансо-
вого укрепления и находит-
ся на этапе уверенного раз-
вития в сложный период
преобразования нашего го-
сударства.

Сегодня успех проф-
союзной деятельности в
огромной степени зависит
от организованности, внут-
ренней стабильности и фи-
нансовой независимости
организации. Чем активнее
работают выборные проф-
союзные органы, тем выше

уровень защищенности чле-
нов профсоюза.

Все имеющиеся воз-
можности должны быть ис-
пользованы для того, чтобы
сделать профсоюз привле-
кательным для работников.

В течение отчетного пе-
риода Центральный коми-
тет Атомпрофсоюза посто-
янно рассматривал запросы
предприятий и первичных
профсоюзных организаций,
письма и обращения членов
профсоюза ППО и готовил
соответствующие ответы.

В ходе коллективных пе-
реговоров специалисты ЦК
профсоюза предоставля-
ли профорганизациям прак-
тическую помощь в виде
консультаций, разъяснений,
подготовки конкретных до-
кументов, в частности ППО:
Сырецкого дендропарка,
Киевского и Харьковского
ГМСК «Радон», ГП «Киевс-
кий институт инженерных
изысканий и исследований
«Энергопроект», Киевского
института «Энергопроект»,
Специального авиацион-
ного отряда г. Нежин,
УЖКХ г. Славутич, ГП УОФО
ЧАЭС, НПП «Подильськи
Товтры», НПП «Черемошс-
кий» и другими.

Необходимо сказать и
о негативных моментах

взаимодействия ЦК Атом-
профсоюза и первичных
профорганизаций — это
низкая исполнительская
дисциплина, несвоевре-
менное предоставление
или не предоставление
отчетов, информации по
запросам или решениям
ЦК Атомпрофсоюза и т.д.
В таких случаях ЦК не
может своевременно реа-
гировать на те или иные
факты и нарушения, дос-
таточно их аргументиро-
вать при обращении к
властным структурам и
работодателям.

В состав Атомпрофсою-
за Украины сейчас входит 43
ППО прямого подчинения,
насчитывающих от 3 до 380
членов профсоюза. Обычно
их возглавляют неосвобож-
денные председатели, кото-
рые должны выполнять свои
профсоюзные обязаннос-
ти в свободное от работы
время. Осложняют их ра-
боту и требования по обя-
зательной госрегистрации
профорганизации, ежеквар-
тальной отчетности перед
налоговиками, фондами со-
циального страхования. Для
оказания практической по-
мощи за каждой первичкой у
нас закреплен соответст-
вующий работник отдела

коллективно-договорной и
правовой работы. Кроме
консультаций и помощи в
составлении документов,
работники отдела принима-
ли участие в проведении
проверок, а также расследо-
вании несчастных случаев
на производстве в Нежинс-
ком САЗ, в ОП «Складс-
кое хозяйство» ГП НАЭК
«Энергоатом». В 2015-м и
2016 году Атомпрофсоюз
при участии Федерации
профсоюзов Украины про-
вел обучение представите-
лей малочисленных пер-
вичек по вопросам охраны
труда. 

В вопросах переговоров
с работодателями предсе-
датели ППО нередко попа-
дают в ситуации, когда в
ответ на принципиальность
они сталкиваются с непри-
крытым давлением работо-
дателя и мерами воздей-
ствия по производственной
подчиненности.

Для решения таких кон-
фликтных ситуаций стара-
емся оперативно помогать
профкомам вести социаль-
ный диалог с работодателем,
выступать посредником и
выводить председателей
профкомов «из-под  удара»,
предоставлять необходи-
мую правовую, методичес-
кую, консультационную по-
мощь.

Важнейшим направле-
нием работы ЦК является
осуществление обществен-
ного контроля за соблюде-
нием законодательства о
труде и охране труда.

Например, в 2013–2014
годах основным нарушени-
ем трудовых прав работ-
ников ГП УОФО ЧАЭС была
несвоевременная выплата
заработной платы из-за
проблем с финансирова-
нием деятельности пред-
приятий.
(Окончание на 2–3-й стр.)

Атомпрофспілка України — одне з небагатьох про-
фесійних об’єднань у країні, що включає у себе пра-
цівників не тільки ядерної енергетики та атомної про-
мисловості, а й представників соцінфраструктурної
сфери міст розташування вітчизняних АЕС та ДП
«Східний ГЗК». А ще під потужним крилом Профспілки
перебувають 14 первинок національних природних
парків і заповідників. Тобто ядерники-спілчани як
виробники найекологічнішої електроенергії зібрали
під одним дахом справжніх охоронців і шанувальників
довкілля, що цілком логічно і патріотично.

31 січня 2017 року компактна зала київського
готельного комплексу «Братислава» була заповнена
представниками таких нечисленних за своїм скла-
дом ППО, де відбулася Загальна конференція.

З доповіддю на зібранні виступив Голова Атом-
профспілки України Валерій МАТОВ.
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НА ЗАСАДАХ ДОВІР’Я, ВЗАЄМОДІЇ І ПІДТРИМКИ

Профспілки відповідно до Конституції України є єдиними організаціями, яким делеговано право на захист прав та інтересів трудящих!

(Окончание.
Начало на 1-й стр.)

Активная позиция ППО
способствовала, на наш
взгляд, решению этой про-
блемы, но несвоевременная
выплата зарплаты на пред-
приятии приобрела в то
время системный характер.

Единичные случаи нару-
шений в виде несоблюдения
процедуры сокращения или
перевода работников  на дру-
гую работу в УОФО ЧАЭС
удавалось урегулировать во
внесудебном порядке. 

Постоянная правовая по-
мощь предоставляется проф-
кому КП УЖКХ г. Славутич в
составлении процессуальных
документов, в частности об-
ращения к начальнику терри-
ториальной государственной
инспекции по труду в Киевс-
кой области по поводу сис-
тематического нарушения
директором коммунального
предприятия законодательст-
ва по неперечислению член-
ских профсоюзных взносов. 

В 2014 году представите-
лями отдела коллективно-до-
говорной и правовой работы
ЦК профсоюза была проведе-
на проверка в НПП «Белобе-
режье Святослава». В ходе
проверки были установлены
многочисленные нарушения
нормативно-правовых актов
по охране труда, о чем было
указано в соответствующей
справке на имя директора
НПП с требованием об их
устранении. Председателю
профкома была оказана прак-
тическая помощь.

Нарушения нормативно-
правовых актов по охране
труда также были выявле-
ны в ходе проверки в На-
циональном природном пар-
ке «Припять-Стохид». Кроме
того, были выданы реко-
мендации по переизбранию
председателя ППО, посколь-
ку на тот момент в наруше-

ние законодательства им яв-
лялся заместитель директо-
ра парка. Членам профкома
и председателю профкома
были предоставлены кон-
сультации по Коллективно-
му договору.

Во время проверок обя-
зательно проводятся прием
членов профсоюза и встречи
с профактивом. В коллекти-
вах было отмечено, что такие
проверки и встречи очень
полезны и поднимают имидж
Атомпрофсоюза. 

Важным направлением
правовой работы является
недопущение вмешательст-
ва работодателей и органов
государственной власти в
уставную деятельность проф-
союзных организаций и проф-
союза в целом.

Самым значительным на-
рушением является несвое-
временное перечисление
удержанных из заработной
платы работников членских
профсоюзных взносов на сче-
та профсоюзных организаций

и осуществления отчислений
на культурно-массовую, физ-
культурную и оздоровитель-
ную работу (0,3%). Отдельные
представители работодате-
лей требуют от ППО нали-
чие их Уставов или Поло-
жений, например, Сырецкий
дендропарк, НПП «Подильськи
Товтры».

Мы предоставляли и бу-
дем продолжать предостав-
лять малочисленным проф-
организациям посильную
финансовую поддержку, при-
влекать к проведению всех
профсоюзных мероприятий.

По статьям расходов ЦК
профсоюза «Финансирова-
ние профсоюзных органи-
заций, материальная и бла-
готворительная помощь»  за
период 2012–2017 годов
было выделено 858,00 (во-
семьсот пятьдесят восемь ты-
сяч гривен), в том числе по

годам: 2012 — 88,6 тыс. грн;
2013 — 172,66; 2014 — 265,1;
2015 — 166,0 и в 2016-м —
165,7 тыс. грн.

Предоставлялась матери-
альная помощь, в том числе
ППО: «Проминь 5-2», НПП «Че-
ремошский», Минэнергоугля,
НПП «Выжницкий», НПП «Дес-
нянско-Старогутский», НПП
«Горганы», НПП «Белобережье
Святослава», НПП «Подильсь-
ки Товтры», УкрДО «Радон»,
аппарату Минэкологии, НПП
«Святые Горы» и другим.

Одной из главных нере-
шенных проблем на сегодня
является заключение Отрас-
левого соглашения с Минис-
терством экологии и при-
родных ресурсов Украины.
Состав рабочей группы от
Атомпрофсоюза для ведения
переговоров был утвержден
еще в октябре 2012 года. В
министерство неоднократно
направлялись письма, обра-
щения, документы, проекты
Отраслевого соглашения, в
2015 году были проведены
личные встречи с заместите-
лем министра Коломиец С.Л.
Была достигнута договорен-
ность о подготовке и предо-
ставлении Профсоюзом про-
екта приложений. Намечены
ориентировочные сроки на-
чала консультаций. Проект
приложений был подготовлен
с участием соответствующих
специалистов национальных
природных парков и передан в
министерство еще в октябре
2015 года. Далее вопрос про-
сто был «заморожен» из-за
структурных перестроек  в от-
расли, а также достаточно
частых смен первых руково-
дителей этого министерства.

В 2016 году на рабочих
встречах новый министр эко-
логии и природных ресурсов
Семерак А.С. неоднократно
выражал готовность к про-
ведению переговоров, служ-
бам министерства было пред-
оставлено соответствующее
протокольное поручение, но
никакого результата до сих
пор нет.

В связи с изменениями
в законодательстве проект
соглашения теперь будет
доработан и вновь направ-
лен в это министерство с
требованием немедленного
решения организационных
вопросов по проведению
переговоров и заключению
Отраслевого соглашения.

Очень важный вопрос,
который пришлось решать, ка-
сается статуса неприбыльнос-
ти наших профорганизаций. В
Устав Атомпрофсоюза были
внесены требуемые изме-
нения. Решением государст-
венной налоговой инспек-
ции от 18 августа 2016 года
Атомпрофсоюз включен в
Государственный реестр не-
прибыльных организаций по
признаку 0044.

Все необходимые доку-
менты профсоюзным орга-
низациям направлены и те-
перь необходимо до 1 июля
2017 года получить от своих
налоговых инспекций соот-
ветствующее решение, для
чего провести тем, кто еще
не успел, минимальную орга-
низационную работу. 

В августе 2016 года всту-
пил в силу приказ Минис-
терства финансов Украи-
ны №553 «Об утверждении
формы Отчета об использо-
вании доходов неприбыль-
ной организации», то есть
время нулевых отчетов за-
кончилось. За нарушение

может последовать исклю-
чение из Реестра.

Все перечисленные вы-
ше проблемы лишь неболь-
шая часть тех, с которыми мы
столкнулись и столкнемся в
обозримом будущем. Для
того чтобы решать их эффек-
тивно, необходимо обозна-
чить четкие приоритеты в
нашей работе, умело распре-
делять имеющиеся ресурсы
под самые главные задачи и
минимизировать наши сла-
бые места.

Важной задачей является
развитие информационной,
пропагандистской системы.
Профкомы много делают для
защиты трудящихся, но край-
не мало и системно говорят
об этом членам профсою-
за. Информирование людей о
ежедневных делах профсою-
за, о том, как строится его ра-
бота, — это лучшая пропаган-
да организации.

90% председателей пер-
вичных организаций работа-
ют на общественных началах.
Для их успешной работы
очень важно получать необхо-
димый уровень специальных
знаний, постоянно их совер-
шенствовать. Для решения
этой проблемы необходимо
хотя бы раз в год проводить
силами специалистов аппара-
та ЦК профсоюза обучение
председателей малочислен-
ных первичных организаций.
Последний семинар, который
мы проводили для наших
парков и заповедников, сос-
тоялся в сентябре 2013 года
в Яремче. Сейчас очень важ-
но возобновить процесс обу-
чения.

Только организационное
единство, финансовая са-
модостаточность, должный
профессиональный уровень
профсоюзных работников и
актива позволит нам эффек-
тивно решать любые проб-
лемы.

На конференції заступник
Голови Атомпрофспілки Ук-
раїни Павло ПРУДНІКОВ
поінформував присутніх про
проект Програми дій Атом-
профспілки на період 2017–
2022 роки та окреслив основні
напрями стратегічного роз-
витку організації, визначені
у проекті документа. Це  —
підвищення ефективності ко-
лективно-договірної роботи,
побудова ефективної орга-
нізаційної структури та роз-
виток кадрового потенціалу
Атомпрофспілки, фінансо-
ве забезпечення діяльності
Атомпрофспілки та її інформа-
ційне забезпечення, поширен-
ня впливу Атомпрофспілки в
суспільстві.

Павло ПРУДНІКОВ від-
повів на запитання про
електронний документообіг і
електронну базу даних чле-
нів профспілки, у яких має бу-
ти відповідний захист. «Сьо-
годні усі, хто пише заяву про
вступ у члени профспілки,
мають давати дозвіл на вико-
ристання та обробку персо-
нальних даних, обов’язково.
У відповідному законі на-
писано, як повинні зберігати-
ся персональні дані членів
профспілки. 

Стосовно електронного
документообігу. Справді, це
дуже витратні технології, але
ми розглядаємо різноманітні
варіанти. Почнемо поки що з
лайф-версії. Ми не зможемо
працювати з різними дер-
жавними органами, з міні-
стерствами і відомствами,
якщо не будемо впроваджені
в цю систему. Ми можемо
задіяти тут деякі варіанти без
великих фінансових витрат.
Для цього, звичайно, у кож-
ній первинній профорганіза-
ції повинні бути хоча б ноут-
бук і інтернет. Про це треба
думати разом».

Олексій ПІЗИК, началь-
ник групи обслуговування
авіаційного обладнання авіа-
ційної ескадрильї спеціально-
го призначення спеціально-
го авіаційного загону, голова
ревізійної комісії первинної
профспілкової організації, у
своєму виступі зупинився на

майбутній  програмі дій Атом-
профспілки України, запропо-
нувавши їй об’єднатися з не
менш потужними профспіл-
ками країни для обстоюван-
ня своїх прав. Зокрема, пору-
шити питання про зниження
облікової ставки, одного із мо-
нетарних інструментів, за до-
помогою якого Національ-
ний банк України встановлює
для банків та інших суб’єктів
грошово-кредитного ринку
орієнтир щодо вартості за-
лучених і розміщених гро-
шових коштів на відповідний
період. О.с. є базовою про-
центною ставкою щодо інших
процентних ставок Національ-
ного банку України і викори-
стовується Національним бан-
ком України одночасно як
засіб реалізації грошово-кре-
дитної політики та орієнтир
ціни на гроші. Її динаміка
характеризує основні напря-
ми змін грошово-кредитного
регулювання. Наразі вона
руйнує реальний сектор еко-
номіки. 

О. Пізик також торкнувся
питання стосовно управ-
лінської грамотності. «Якщо
люди не знають, як відбу-
вається управління країною,
то кого вони можуть обрати
керувати ними? Під час Ре-
волюції Гідності я своїм ко-
легам наводив такий приклад:
ось стоїть літак, щоб його
захопити, не потрібно бага-
то людей і багато часу. Питан-
ня в тому, коли його захо-
пимо, хто сяде за штурвал?
Ми повинні найняти того, хто
вміє управляти. Питання в
тому, чи буде він управляти
так, як ми цього хочемо, чи так,
як він може і вміє. Чи у нього
є зобов’язання перед третіми
особами і він управлятиме так,
як йому скажуть. У результаті
з’ясується, що нас привезли
не туди. Потрібно підвищува-
ти управлінську грамотність,
тоді ми зможемо висувати
управлінців і зі свого сере-
довища. Пропоную включити
до програми профспілкового
навчання основи технології з
управління». 

Валерій МАТОВ, Голо-
ва Атомпрофспілки України,
додав декілька слів щодо
управлінської грамотності:
«Сьогодні на рівні наших під-
приємств державної сфери
немає професійної коман-
ди. Ми акцентували увагу на
цьому, зокрема, і на рівні
Міністерства енергетики та
вугільної промисловості Ук-
раїни. Нинішній міністр тут
уже 18-й, за моєї пам’яті.
Людину призначають, вона
не встигає зануритись у
справи, а її вже змінюють.
Такий само і менеджмент у
нас. Приклад — департа-
мент атомно-промислового
комплексу. Там був керівник,
який до призначення на по-
саду визначав політику і
стратегію у торговельній
сфері. Сьогодні немає енер-
гетика на рівні державних
органів управління, я вже не
кажу про атомника. Ми три-
валий час на своїх пленар-
них засіданнях порушували
питання про створення ок-
ремого органу управління
від нашої галузі. Конкрет-
но — на рівні заступника мі-
ністра. Просили призначити
гідного фахівця, з досвідом
роботи, знаннями, на жаль,
такого не знайшли. Цим пи-
танням треба займатися. У
ДП НАЕК «Енергоатом» сьо-
годні створена академія з
підготовки топ-менеджмен-

ту Компанії, є певні пози-
тивні процеси, проводиться
навчання».

Василь КОЛОТИЛО, на-
чальник відділу матеріаль-
но-технічного забезпечення
НПП «Вижницький», член
профкому, назвав основним
завданням — пошук парт-
нерського діалогу між проф-
комом і роботодавцем. «Ми
знаходимо спільну мову з
керівництвом парку. Працю-
ємо за Статутом первинної
профорганізації, вимогами
трудового законодавства. 

Сьогодні на конференції
йшлося про те, що потрібно
проводити семінарські за-
няття, навчання. Я пригадую
семінар, який відбувся у
2013 році у Кам’янці-По-
дільському. Дуже корисним і
ефективним він був. Тоді ж,
під час навчання, було за-
пропоновано відраховувати
членські внески у розмірі
1,5%. Ми відтоді так і роби-
мо. Спілчани нас зрозуміли
і це дає можливість допо-
магати працівникам мате-
ріально від 200 до 500 грн.
Виділяємо кошти на соці-
альні потреби, на лікування.
Є відрахування і в централь-
ний профорган. Ми звідси
завжди отримуємо необхід-
ну підтримку у разі потреби.
Нашому працівникові три ро-
ки тому треба було зробити
операцію, надали допомогу. 

ПІД ПОТУЖНИМ КРИЛОМ ПРОФСПІЛКИ
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НА ЗАСАДАХ ДОВІР’Я, ВЗАЄМОДІЇ І ПІДТРИМКИ

Головні цінності сильних профспілок — це згуртованість лав і солідарність

Є у нас одне важливе
питання, яке не вирішене, —
це самовільні рубки лісу по-
рушниками. Охоронна інспек-
ція проводить перевірки, від-
криває кримінальні справи
проти конкретних осіб, але вся
заподіяна шкода лягає на наш
Національний парк. Ми має-
мо збитків майже 2 млн. грн.
Блокуються наші рахунки, ми
попередили працівників про
можливе скорочення з 28 лю-
того. Зверталися до прокура-
тури, нашого міністерства, але
безрезультатно. Просимо до-
помогти у розв’язанні цієї про-
блеми.

Олександра КУЧИНСЬ-
КА, голова первинної проф-
спілкової організації НПП «По-
дільські Товтри», член ЦК
Атомпрофспілки України, за-
значила, що Атомпрофспілкою
проводиться значна робота і є
досягнення. «Ми отримуємо
юридичну допомогу, консуль-
тації щодо ведення колдого-
вірної роботи, нам регулярно
надходить профспілкова газе-
та у друкованому й електрон-
ному вигляді, тож знаємо про
всі події у житті нашої проф-
спілки. Ми відчуваємо підт-
римку завжди і, головне, коли
є матеріальна скрута. Зараз

надзвичайно складно працю-
вати з нинішніми керівниками.
Ще й тому, що ми є незвільне-
ними головами профоргані-
зацій, а отже, залежні від
роботодавця. За таких умов
нелегко захищати інтереси
працівників. 

Хочу подякувати і Голо-
ві Атомпрофспілки України, і
всім відділам ЦК за конкретну
допомогу».

Наталія КУЗЬМЕНКО, го-
лова ППО працівників апарату
Міністерства екології та при-
родних ресурсів України, за-
уважила, що сьогодні фонд із
соціального страхування не
виділяє путівок, організація
неспроможна оздоровити
співробітників та їхніх дітей на
профспілкові внески, а це 1%
відрахувань. Вона запропону-
вала порушити це питання на
відповідному рівні.

Коли конференцію було
оголошено закритою, відбуло-
ся ділове спілкування її деле-
гатів з фахівцями апарату ЦК
Атомпрофспілки. 

Головний бухгалтер Вла-
дислав ПЕРШИН почав роз-
мову із запитання, коли є
гроші у профспілок, на яке сам
і відповів: коли є відмінна ор-
ганізаційна робота. А коли
можлива відмінна оргробота?
Коли гроші є у профспілці. «На
мене справив враження вис-
туп представника ППО НПП
«Вижницький» щодо відра-
хування півтора відсотки
членських внесків на потре-
би профспілкової організації.
Це свідчення того, що у цій
профспілковій організації кон-
цептуально влада належить
голові профкому. Якщо люди
йому вірять і вважають, що це
потрібно, буде і 1, і 2, і 3 від-
сотки відрахувань. У нашої
профспілки є ідеологія, яку
підтримують трудящі, є міцна
організаційна робота і фінан-
сова міць.

Як відомо, держава нада-
ла профспілковим організа-
ціям ознаку неприбутковості.
У 2016 році у нас була пільга.
Як визначити зараз, прибутко-
ва організація чи ні? За зат-
ратами, що визначаються на-
шим Статутом. Тому, якщо ми
вийдемо за рамки Статуту,
можемо втратити статус не-
прибутковості. Фактично це
означає поставити хрест на
профспілковій організації. То-
му всі свої видатки звіряйте зі
Статутом. Це наша Консти-
туція, наш компас.

У всіх у вас повинен бути
кошторис, обов’язково, згідно
з яким витрачаються гроші.

Що нам пропонує держа-
ва цього року щодо звітності?
Її потрібно здати до 1 березня
поточного року. До 15 лютого
вам усім буде надіслано наш
директивний лист. 

Ми незалежні, не підконт-
рольні і не підзвітні організації
для держави. Але, як показує
практика, у держави завжди є
шанс перевірити нас, як ка-
жуть, від і до. Перевіряють
профспілкові організації зде-
більшого за скаргами.

Технологію фінансової ро-
боти профспілкових організа-
цій ми обов’язково відшліфує-
мо на цільових семінарах.

Надія САВЧЕНКО, голо-
ва ППО ДП КІІВД «Енерго-
проект», розповіла, що в орга-
нізації аудиторська перевірка
проводилася не за один рік.
«Мені довелося їхати в архів
Святошинського району міста
Києва і піднімати документа-
цію семирічної давнини. Жод-
них зауважень у перевіряль-
ників не було. Ми постійно
консультувалися з Влади-
славом Першиним, який нам
завжди допомагає. Коли я
реєструвала нашу профорга-
нізацію як неприбуткову, то
від Атомпрофспілки також от-
римували вичерпну консуль-
тацію.

Завідувачка відділу ко-
лективно-договірної і право-
вої роботи Надія КРУЧИНСЬ-
КА переконливо попросила
колег про кожну перевірку
негайно повідомляти в ЦК
профспілки. Тому що не всі
вони можуть проводитися
правомірно. У нас є спеці-
альна постанова Президії, в
якій йдеться, що голови ППО
без узгодження з керівницт-
вом ЦК профспілки не по-
винні надавати документи
для перевірок. Бо не всі дер-
жавні органи можуть їх здій-
снювати. У таких випадках
ми надаємо допомогу голо-
вам профспілкових комітетів
чи готуємо проект письмової
відповіді, у якій голова проф-
спілкової організації відпо-
відає перевіряльникам, що
можна показувати, а що ні, і
за який період. Хоч би які
перевіряльники з’явилися у
профорганізації, найперше,
що ви робите, сповіщаєте
нас.

Якщо починаються якісь
дії роботодавця з утиску прав
профспілкової організації або
ж її голови, також повідомляй-
те нам. Буває, що у голови
ППО назріває відкритий кон-
флікт з роботодавцем, але він
розуміє, що це може негатив-
но вплинути на вирішення яки-
хось питань і подальші взає-
мовідносини. У таких випад-
ках, не афішуючи, ви знову
телефонуєте нам. У нас є юри-
сти і ми зможемо вивести вас
«з-під удару» і негативних
наслідків у стосунках з робото-
давцем. Зважаючи на те що ви
не звільнені голови і не всі
маєте досвід кадрової роботи,
щойно ви отримуєте подан-
ня на згоду на звільнення,
теж обов’язково зв’язуйтеся
з нами.

У нас є чіткий розподіл,
хто із юристів за якою із
профорганізацій закріпле-
ний, так само й інспектори з

охорони праці. Ви їх знаєте,
вони періодично з вами спіл-
куються. До речі, у нашо-
му відділі працюють чотири
юристи, які мають право на
надання адвокатських пос-
луг. Ми повинні вчасно і
швидко реагувати на будь-
які виклики. До вас завжди
приїде співробітник відділу і
надасть допомогу, прокон-
сультує. Все зробимо, що у
наших силах і в нашій компе-
тентності. Так само ми готові
супроводжувати увесь про-
цес укладення колективного
договору. Якщо вам надхо-
дять складні скарги від членів
профспілки, ми готові під-
ключитися і допомогти вам
розібратися з ними. Навіть
якщо людина електронною
поштою надсилає нам запи-
тання, ми стараємося дати
їй відповідь на офіційному
бланку Атомпрофспілки, бо у
разі виникнення якогось кон-
флікту з роботодавцем вона
може показати це як офіцій-
не роз’яснення.

Олена КОЛЕСНИКОВА
нагадала, що після звітів і
виборів у профорганізаціях, а
вони всі мають статус юридич-
ної особи, потрібно зберігати
всі установчі документи, скла-
дати акт прийому-передачі
справ. Це стосується і архів-
них документів і діловодства
загалом.

Завідувач оргвідділу Сер-
гій ГОЛОТА у свою чергу
звернувся з проханням до
колег підтверджувати отри-
мання документів, що надхо-
дять електронною поштою з
організаційного відділу. А та-
кож попросив надіслати відді-
лу копії реєстраційних доку-
ментів ППО.

Валерій СІПЄЄВ звернув
увагу учасників конференції,
що на сайті Атомпрофспілки
розміщена потрібна і корисна
інформація із її життєдіяль-
ності. І там також є можливість

ставити виниклі запитання, які
оперативно розглядаються.

Делегати конференції з
розглянутих питань ухвали-
ли відповідну постанову, об-
рали членів ЦК профспілки
за встановленою квотою,
членів Статутної і Ревізійної
комісій, делегатів на VI З’їзд
та одноголосно висунули
кандидатуру Валерія Мато-
ва на посаду Голови Атом-
профспілки України.

ПОСТАНОВА ЗАГАЛЬНОЇ КОНФЕРЕНЦІЇ
ППО ПРОФЕСІЙНОЇ СПІЛКИ ПРАЦІВНИКІВ АТОМНОЇ

ЕНЕРГЕТИКИ ТА ПРОМИСЛОВОСТІ УКРАЇНИ
від 31 січня 2017 року №1 м. Київ

Про роботу ЦК профспілки з малочисельними ППО у період
2012–2017 рр.

Конференція зазначає, що протягом звітного періоду
Центральний комітет Атомпрофспілки постійно проводив роз-
гляд запитів підприємств, листів і звернень ППО та членів проф-
спілки і готував відповіді з питань застосування окремих поло-
жень галузевих угод і колективних договорів, з питань оплати
праці, дотримання законодавства про працю та охорону праці,
застосування інших норм чинного законодавства.

З метою підтримки первинних профспілкових організацій у
ході колективних переговорів надавалися консультації щодо їх
ведення, застосування положень чинного законодавства, нада-
валися зауваження і пропозиції щодо поліпшення змісту колдо-
говорів і надання звітності.

Оскільки малочисельні ППО очолюють голови, які працю-
ють виключно на громадських засадах, Центральний комітет
повинен і надалі оперативно допомагати профкомам вести
соціальний діалог з роботодавцем, виступати посередником
між роботодавцем і профкомом, надавати необхідну правову,
методичну, консультаційну допомогу. ЦК профспілки необхід-
но активізувати громадський контроль за дотриманням зако-
нодавства про працю та охорону праці, надання практичної
допомоги профкомам у веденні колективних переговорів,
вживати ефективних заходів для недопущення втручання
роботодавців і органів державної влади в статутну діяльність
профспілкових організацій.

Однією з головних невирішених проблем на сьогодні є
питання укладення Галузевої угоди з Міністерством екології
та природних ресурсів України. Профспілкою була проведе-
на значна робота з підготовки проекту Угоди та додатків до
неї. Профспілкова сторона була готова до переговорів. Але
вирішити питання не вдалося через постійні структурні пере-
будови в галузі, а також постійні зміни перших керівників
міністерства.

Зважаючи на вищевикладене, Загальна конференція ППО
ПОСТАНОВЛЯЄ:
1. Роботу Центрального комітету Атомпрофспілки з малочи-

сельними профорганізаціями за період 2007–2012 рр. визнати
задовільною.

2. Вважати неприпустимим відтермінування розгляду проек-
ту Галузевої угоди між Атомпрофспілкою та Міністерством еко-
логії та природних ресурсів, з огляду на те що до складу
Профспілки входять профспілкові організації, які діють у 14
національних природних парках та заповідниках, а їх працівники
мають нагальну потребу у зазначеній Угоді з метою встановлен-
ня єдиних підходів до вирішення питань соціально-економічного
характеру.

3. Голові Атомпрофспілки Матову В.О. звернутися до мініс-
тра екології та природних ресурсів України з вимогою про негай-
ний початок роботи з укладення Галузевої угоди з метою
неухильного виконання чинного законодавства про соціальний
діалог та підкреслити незаконність створення штучних пере-
шкод для співпраці.

4. Зазначити, що основними проблемними питаннями щодо
виконання умов колективних договорів за звітний період є:

— підвищення зарплати на рівень значно нижчий за фактич-
ний рівень інфляції;

— відсутність належного фінансування та несвоєчасне
надходження коштів на підприємства, які фінансуються за раху-
нок Держбюджету України;

— виникнення на деяких підприємствах заборгованості із
заробітної плати;

— порушення домовленостей з питань охорони праці в час-
тині виконання комплексних заходів з охорони праці, а також
забезпечення працівників спецодягом, спецвзуттям, іншими
засобами індивідуального захисту;

— виконання в неповному обсязі на окремих підприємствах
домовленостей із соціально-економічного напряму щодо випла-
ти премій та матеріальної допомоги працівникам, організації
оздоровлення працівників та членів їх сімей;

— порушення умов Закону України «Про професійні спілки, їх
права та гарантії діяльності» в частині відрахувань коштів на куль-
турно-масову, фізкультурну і оздоровчу роботу, а також пору-
шення принципів соціального партнерства.

5. ЦК профспілки продовжити роботу за напрямами:
— здійснення громадського контролю за дотриманням

законодавства про працю, проведення перевірок та вжиття
заходів по усуненню виявлених порушень;

— правова допомога членам профспілки шляхом надан-
ня усних та письмових консультацій, підготовки документів,
звернення до суду та здійснення представництва їх інтересів
в судах, в органах державної влади та управління, у взаємо-
відносинах з підприємствами, установами та організаціями;

— навчання з питань трудових прав працівників, мотивації
профспілкового членства, проведення щорічних семінарів для
ППО в рамках проекту «Школа профспілкового активу».

6. У зв’язку із встановленням у Законі України «Про
Державний бюджет на 2017 рік» розміру мінімальної заробітної
плати на рівні 3 200 гривень ЦК профспілки постійно надавати
практичні рекомендації щодо дій профкомів у зв’язку із змінами
в оплаті праці.

7. ЦК профспілки розробити рекомендації по веденню пере-
говорів з укладення, перегляду колективних договорів та розме-
жування повноважень робочих груп з ведення колективних
переговорів, профкомів та конференцій трудових колективів по
внесенню змін до діючих колдоговорів.

8. Профкомам ППО в термін до 1 липня 2017 року забезпе-
чити внесення профорганізації до Реєстру неприбуткових орга-
нізацій та отримання відповідних рішень органів Державної фіс-
кальної служби.

9. ЦК профспілки спільно із профкомами ППО розробити
пропозиції щодо включення до колективних договорів обов’яз-
кових норм по відрахуваннях не менш 0,2% на охорону праці та
0,3% від ФОП на культурно-масову, фізкультурну та оздоровчу
роботу.

10. Головам первинних профспілкових організацій неухиль-
но дотримуватись виконавчої дисципліни щодо своєчасного і в
повному обсязі виконання фінансових зобов’язань, надання
необхідних звітів, інформації, виконання рішень вищих за рівнем
виборних профспілкових органів.

11. Відділу колективно-договірної та правової роботи ЦК
профспілки скласти графіки відвідування ППО протягом 2017
року.

12. ЦК профспілки розглянути питання щодо оздоровлення
дітей членів профспілки та звернутись із пропозиціями до ППО
ДП НАЕК «Енергоатом» про надання дитячих путівок малочи-
сельним профорганізаціям.

13. Головам профкомів національних природних парків та
заповідників надати до 20 лютого 2017 року письмову інформа-
цію про нарахування штрафів та інших санкцій, які призводять до
скорочення робочих місць та заробітної плати.

14. Включити до тематики «Школи профспілкового активу»
лекції про новітні технології менеджменту та освіти.

15. Контроль за виконанням постанови покласти на Голову
Атомпрофспілки Матова В.О.
Головуючий на конференції В.О. Матов
Секретар С.М. Грабовець
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Відсутність інформації про зроблену профспілковою організацією справу — це відсутність самої справи!

АТОМНИЙ СПОРТ СПІЛЧАН СПІВЧУТТЯ

Атомпрофспілка Ук-
раїни з глибоким сумом
сприйняла звістку про пе-
редчасну смерть 6 лютого
2017 року Голови Дер-
жавної інспекції ядерного
регулювання України

БОЖКА
Сергія Георгійовича.
Сергій Георгійович був

щиро відданий своєму пок-
ликанню у житті, роботу лю-
бив понад усе, був чуйним
чоловіком, дбайливим бать-
ком і сином. Його серце
було сповнене чистою, без-
корисною любов’ю до Ук-
раїни.

Він мав мужність брати
на себе відповідальність за
прийняття важливих рішень,
обстоював інтереси країни
на міжнародному рівні, мав
авторитет у МАГАТЕ та інших
міжнародних організаціях з
питань ядерної та радіацій-
ної безпеки.

Його досвід і приклади
мудрих вчинків стануть у
нагоді ще не одному поко-
лінню українців.

Народився Божко Сергій
Георгійович 26 жовтня 1958
року у місті Києві. У 1982 ро-
ці закінчив Київський полі-
технічний інститут за спеці-
альністю теплові електричні
станції.

З 1982 по 1993 роки
працював у Київському  нау-
ково-дослідному та про-
ектно-конструкторському
інституті «Енергопроект». З
1993-го — в органі держав-
ного регулювання ядерної
та радіаційної безпеки на
різних посадах. З 2005 по
2011 роки обіймав посаду
заступника Голови Держав-
ного комітету ядерного ре-
гулювання України. 2011
року був прийнятий у ДП
«Національна атомна енер-
гогенеруюча компанія «Енер-
гоатом» на посаду директо-
ра з ядерної та радіаційної
безпеки.

У 2014 році Божка Сер-
гія Георгійовича було при-
значено Головою Державної
інспекції ядерного регулю-
вання України. Він нагород-
жений відзнакою Прези-
дента України, ювілейною
медаллю «25 років Неза-
лежності» за значні осо-
бисті заслуги у станов-
ленні незалежної України,
утвердженні її суверенітету
та зміцненні міжнародно-
го авторитету, вагомий вне-
сок у державне будівницт-
во, соціально-економічний,
культурно-освітній розви-
ток, активну громадсько-
політичну діяльність, сумлін-
не та бездоганне служіння
Українському народу.

Світла пам’ять про Бож-
ка Сергія Георгійовича на-
завжди залишиться у наших
серцях. Найщиріші співчуття
родині покійного.

Останнім часом на провідних телеканалах і в
Інтернет-виданнях поширюється інформація про
те, що Український інститут національної пам’яті
підготував проект закону про державні свята в
Україні.

Презентуючи зазначений законопроект, директор
УІНП Володимир В’ятрович у своїх виступах у ЗМІ зро-
бив заяви про необхідність проведення ревізії кален-
даря національних свят, відносячи до спадщини
радянських часів Міжнародний день солідарності тру-
дящих — 1 Травня, Міжнародний день прав жінок і
миру — 8 Березня, що звужує конституційні, трудові
права громадян. 

Федерація профспілок категорично заперечує такий
упереджений підхід до визначення Міжнародного дня
солідарності трудящих. Це день, коли суспільство
висловлює свою повагу до трудової людини, яка влас-
ною працею створює національне багатство. Його від-
значають у 143 країнах світу понад півмільярда членів
профспілок, а в 90 країнах – цей день вихідний. В Україні
День солідарності трудящих — справжнє всенародне
свято, яке відзначають майже 20 мільйонів працівників
та членів їх сімей.

Наступним кроком за скасування цих днів як вихід-
них може стати збільшення тривалості робочого тижня.
Адже саме 1 травня 1886 року в Чикаго трудящі виступи-
ли за скорочення робочого дня до 8 годин і були жор-
стоко розігнані поліцією. В Україні День робітничої солі-
дарності вперше відзначили у Львові в 1890 році, на схід
від Збруча це вперше сталося в 1900 році. А цього року
Федерація профспілок України буде відзначати 200-
річчя з дня створення першої профспілкової організації
на українських землях.

Першотравень – це свято з багатовіковою міжнарод-
ною історією і аж ніяк не спадщина радянської доби. Це
вихідні дні, коли працівники можуть у вільний спосіб ско-
ристатися гарантованими їм Конституцією правами і
свободами людини і громадянина, можливість вийти на
демонстрації, масові акції, пікети з метою захисту своїх
трудових і соціально-економічних прав та інтересів.

Потрібно зазначити, що різноманітні законопроекти
щодо скасування статусу державних і вихідних для трав-
невих свят неодноразово вносилися до українського
парламенту, і кожного разу не знаходили підтримки у
парламентаріїв. Верховна Рада України завжди виявля-
ла мужність і зрілість, відхиляючи непродумані ініціати-
ви, які ще й викликали категоричний спротив і запере-
чення в суспільстві, що свідчить про зрілість і виважений
підхід до прийняття державних рішень.

Щодо проведення маніпуляцій з відзначенням
Міжнародного дня прав жінок і миру — 8 Березня авто-
рам законопроекту, передусім, слід було б з’ясувати
думку українських жінок, що вони думають з цього при-
воду. 

Федерація профспілок України як найчисельніша
громадська організація, що об’єднує 6,5 млн членів,
засуджує спроби принизити значення трудових свят,
зробивши їх другорядними, а також применшити роль
національного профспілкового руху в суспільному житті
країни та проведенні економічних реформ, започаткова-
них Президентом України. 

ФПУ заявляє, що і надалі послідовно обстоюватиме
права працівників на солідарні дії.

ФЕДЕРАЦІЯ ПРОФСПІЛОК

УКРАЇНИ ЗАПЕРЕЧУЄ

Не допустити
скасування 1 Травня

У 2016 році в змаган-
нях взяли участь 26 під-
розділів станції, у 17 видах
спорту. У місті пройшло
176 турнірів та змагань з
різних видів спорту, при-
свячених пам’ятним датам
і святам.

Серед великих цехів на
першому місці — електрич-
ний цех, на другому — цех
теплової автоматики і ви-
мірювань, на третьому —
енергоремонтний підрозділ.
Серед малих: перші — служ-
ба фізичного захисту-служ-

ба контролю металу, на дру-
гому — загін відомчої воєні-
зованої охорони і третіми
стали хімічний цех-служба
головного метролога.

Спартакіада ЗАЕС-2017
обіцяє бути не менш ціка-
вою. Особливо якщо суди-
ти по першому виду спорту
— змаганню з перетягу-
вання каната. Воно завжди
відрізняється серйозною
боротьбою. І звичайно ж,
це видовищний вид.

Цього року деякі цехи
об’єдналися. З 11 команд
які перетягували канат, на
першому місці силачі цеху
теплової автоматики та
вимірювань, багаторічні
лідери в цьому виді спор-
ту. Друге місце у спільної
команди служби контро-
лю металу-цеху засобів
диспетчерського техноло-
гічного управління і тре-
тє — у спортсменів експ-
луатаційного підрозділу
та управління соціальних
програм.

Відкрито спартакіаду Запорізької АЕС–2017
Відбулося відкриття шістнадцятої спартакіади

Запорізької АЕС. Цього разу в урочистому параді
взяли участь діти, вихованці дитячо-юнацької спор-
тивної школи. За традицією, захід поєднав старт
нових змагань і підбиття підсумків минулого року.

КАДРИ ДЛЯ АТОМНОЇ ГАЛУЗІ

#22PushupChallenge

Южноукраїнські атомники
та військові прийняли естафе-
ту від Запорізької АЕС і пере-
дали її іншим військовим
частинам Національної гвар-
дії України, що забезпечують
охорону та оборону об’єктів
атомних станцій.

Заступник командира
військової частини 3044 з
роботи з особовим складом
Ігор Моспан зазначає, що
адаптуватися в суспільстві
южноукраїнським військовим
— учасникам АТО — допо-
магають штатні офіцери-пси-
хологи, а також соціальні
центри. Вони проводять пси-
хологічну реабілітацію бійців
та надають їм всебічну під-
тримку. «Згідно із Законом
України «Про статус ветера-
нів війни, гарантії їх соціаль-
ного захисту», всі військово-
службовці, які мають статус
учасника бойових дій, із чис-

ла учасників АТО також отри-
мують соціальні пільги в різ-
них сферах обслуговування
— охорони здоров’я, житло-
во-комунальній, транспорт-
ній. Для них передбачено піль-
ги в трудовому законодавстві,

виплата грошової допомоги
та пенсій. Усі разом ці захо-
ди підтримують бойовий дух
наших військовослужбовців»,
— підкреслив він.

У військовій частині 3044
Національної гвардії України з
охорони об’єктів Южно-Ук-
раїнського енергокомплексу
статус учасника бойових дій
мають 58 військовослужбов-
ців. За словами заступника
командира частини, у 2017
році бійці в/ч 3044 продовжать
брати участь у антитерорис-
тичній операції.

Южноукраїнці приєдналися до світового флешмобу
27 січня на пристанційному майданчику Южно-

Української АЕС пройшов флешмоб «22 віджимання
впродовж 22 днів». Колектив енергокомплексу та особо-
вий склад військової частини 3044 Національної гвар-
дії України, що несе охорону та оборону об’єктів ВП
ЮУАЕС, — у цілому майже 80 осіб — приєдналися до
міжнародного флешмобу #22PushupChallenge, покли-
каному привернути увагу до ветеранів, які брали участь
у бойових діях, щоб підтримати їх моральний дух. 

Персональну стипендію, згідно із По-
ложенням ДП НАЕК «Енергоатом», при-
значено кращим студентам із міст-су-
путників АЕС, які успішно навчаються в
профільних вищих навчальних закладах
держави. Серед провідних енергетичних
вишів України Національний технічний
університет «Київський політехнічний
інститут», Вінницький національний тех-
нічний університет, Національний універ-
ситет «Львівська політехніка», Одеський
національний університет.

За підсумками 2016 року чотирнадцять
студентів із міста-супутника Хмельницької
АЕС за успішне навчання отримували пер-
сональну стипендію від Енергокомпанії у
розмірі тисячу гривень на місяць. Пере-
важна більшість стипендіатів — студенти
НТУУ «КПІ» та «Львівської політехніки».

«Енергоатом» і Хмельницька АЕС дбають
про кадри для атомної енергетики, укладаю-
чи з майбутніми фахівцями тристоронні
договори між відокремленим підрозділом,
ВНЗ і студентами про працевлаштуван-

ня вже на стадії навчання на 3–5 кур-
сах. Студенти провідних вишів України за
спеціальностями «атомна енергетика»,
«технології теплоносіїв та поводження з
радіоактивними відходами на атомних
електростанціях», «електричні станції»,
«автоматизоване управління технологічни-
ми процесами», за умови успішного нав-
чання, отримують додаткові стипендії від
Енергокомпанії. 

За словами начальника відділу кадрів
ВП ХАЕС Юрія Нагорного, 15 студентів нині
здобувають профільну освіту за договора-
ми. У 2016 році стільки ж випускників стали
молодими спеціалістами на Хмельницькій
АЕС.

Більше того, троє молодих спеціалістів,
які проживали в регіоні розташування
ХАЕС, отримали одноразову допомогу у
розмірі посадового окладу або місячної
тарифної ставки. За період 2014–2016 років
трудовий колектив ХАЕС поповнили 34
молодих спеціалісти — випускники про-
фільних вишів України.

Стипендію «Енергоатома» призначено
кращим студентам профільних вишів
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